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Záznam z XXVI. zasadnutia členov 

Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy 

a jednotný digitálny trh 

 

Dátum:   17. jún 2024, 9:00 hod 

Miesto konania:  Hotel Bôrik, Bratislava 

Prítomní:  

 inštitúcia menovaní prítomní 

predseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Richard Raši - 

podpredseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Ivan Ivančin Ivan Ivančin  
 

podpredseda  IT Asociácia Slovenska Emil Fitoš Emil Fitoš 

podpredseda Ministerstvo vnútra SR Patrik Krauspe  Lenka Kmeťová 

člen Ministerstvo financií SR Daniela Klučková Erik Minarovič 

člen Ministerstvo školstva, výskumu 

a vývoja mládeže SR 

Miroslav Kočan Miroslav Kočan 

člen Ministerstvo zdravotníctva SR Michal Štofko Jurij Daškevič 

člen Ministerstvo hospodárstva SR Kamil Šaško Gabriel Galgóci 

člen Ministerstvo práce, sociálnych 

vecí a rodiny SR 

Peter Kostolný Peter Daňko 

člen Ministerstvo dopravy SR Juraj Lovásik Juraj Lovásik 

člen Ministerstvo pôdohospodárstva  

a rozvoja vidieka SR 

Vladimír Vnuk Ján Prišegem 

člen Ministerstvo spravodlivosti SR Michal Sedliak Miloš Droščín 

člen Ministerstvo kultúry SR Marek Macho Marek Macho 

člen Ministerstvo zahraničných vecí  

a európskych záležitostí SR 

Rastislav Chovanec Rastislav Chovanec 

člen Ministerstvo životného 

prostredia SR 

Filip Kuffa Filip Kuffa 

člen Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Michal Ilko 

Miriam 

Kováčiková 

Martin Déneši 

Ervín Šimko 

Michal Ilko 

Miriam 

Kováčiková 

Martin Déneši 

Ervín Šimko 

člen Generálna prokuratúra SR Peter Kuna  Peter Kuna 
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člen Národný bezpečnostný úrad Milan Pikula Jaroslav Ďurovka 

člen Štatistický úrad SR Pavol Vadovič Viliam Bokol 

člen Úrad vlády SR Branislav Világi Branislav Világi 

člen Úrad na ochranu osobných 

údajov SR 

Martin Oczvirk Martin Oczvirk 

člen Národná agentúra pre sieťové 

a elektronické služby 

Ľubomír Mindek Ľubomír Mindek 

člen Únia miest Slovenska Jana Červenáková Erika Kusyová 

člen Združenie miest a obcí 

Slovenska 

Peter Dulenčin  ospravedlnený 

člen Združenie samosprávnych 

krajov SK8 

Jozef Hlobeň Jozef Hlobeň 

člen Slovenská informatická 

spoločnosť 

Branislav Rovan Branislav Rovan 

člen Partnerstvá pre prosperitu Milan Ištván Milan Ištván 

člen Slovensko.Digital Ľubor Illek  Ľubor Illek  

člen Republiková únia 

zamestnávateľov 

Mário Lelovský Martin Martinkovič 

tajomník Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Matej Štefánik Matej Štefánik 

prizvaní Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

 Ivan Liška  

Michaela 

Beladičová 

Martin Reguli 

Viera Tikovič 

Kristína Kolandra 

prizvaný Ministerstvo životného 

prostredia SR 

 Pavol Mihalkovič 

prizvaný Ministerstvo spravodlivosti SR  Dáša Borzovičová 

prizvaný Ministerstvo zahraničných  

vecí a európskych záležitostí SR 

 Milan Kováč 

prizvaný Ministerstvo hospodárstva SR  Lenka 

Melicherčíková 

prizvaný Ministerstvo dopravy SR  Igor Sibert 

 

 

 



3 

 

 

Program:  

1) Otvorenie zasadnutia 

2) Potvrdenie uznášaniaschopnosti a hlasovanie o programe zasadnutia 

3) Návrh strategického materiálu „Vnútroštátny plán Digitálnej dekády Slovenskej 

republiky“ 

4) Návrh iniciatívneho materiálu „Inštitucionálny a koordinačný rámec pre digitálnu 

transformáciu Slovenska“ 

5) Návrh materiálu „Správa o plnení Národnej koncepcie informatizácie verejnej správy 

Slovenskej republiky za rok 2023“ 

6) Rôzne  

a) Návrh materiálu „Koncepcia rozvoja vládneho cloudu“ 

7) Diskusia 

a) Otázka kontroly dát a komunikácie na internete v kontexte návrhu nariadenia 

Európskeho parlamentu a Rady, ktorým sa stanovujú pravidlá predchádzania 

sexuálnemu zneužívaniu detí a boja proti nemu 

8) Záver zasadnutia 

     

K bodu 1: 

 Tajomník Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy 

a jednotný digitálny trh (ďalej len „Rada vlády SR“) zo sekcie digitálnej agendy (ďalej len 

„SDA“) Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR (ďalej len 

„MIRRI SR“) M. Štefánik otvoril XXVI. zasadnutie Rady vlády SR, privítal všetkých 

zúčastnených a odovzdal slovo podpredsedovi Rady vlády SR, štátnemu tajomníkovi II 

MIRRI SR I. Ivančinovi. Ten privítal členov Rady vlády SR a predniesol úvodné slovo.   

 

K bodu 2:  

 Podpredseda vyzval tajomníka, aby potvrdil uznášaniaschopnosť Rady vlády SR. 

Tajomník potvrdil jej uznášaniaschopnosť a predostrel návrh programu rokovania. Podpredseda 

I. Ivančin následne navrhol presun bodu „Návrh materiálu „Koncepcia rozvoja vládneho 

cloudu“ do bodu „rôzne“, podpredsedníčka v zastúpení L. Kmeťová (Ministerstvo vnútra SR) 

navrhla vypustiť bod „Návrh materiálu „Koncepcia rozvoja vládneho cloudu“ z rokovania a Ľ. 

Illek (Slovensko.Digital) navrhol hlasovať o programe ako bol pôvodne navrhnutý. Členovia 
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schválili program zasadnutia, vrátane presunu bodu „Návrh materiálu „Koncepcia rozvoja 

vládneho cloudu“ do bodu „rôzne“. Tajomník Rady vlády SR následne uviedol bod 3. 

K bodu 3: 

Tajomník odovzdal slovo generálnemu riaditeľovi SDA MIRRI SR M. Ilkovi k bodu 

Návrh strategického materiálu „Vnútroštátny plán Digitálnej dekády Slovenskej republiky“.  

M. Ilko odprezentoval predkladaný materiál, pričom zhodnotil aktivity súvisiace s týmto 

strategickým dokumentom od posledného zasadnutia Rady vlády SR vo februári 2024 až 

po jeho aktuálny stav. Informoval, že v marci a apríli 2024 sa uskutočnili rokovania  

pracovných skupín pre jednotlivé dimenzie Digitálnej dekády s cieľom doplniť súčasné návrhy 

opatrení a oboznámiť sa s úpravami, ktoré vyplynuli z rokovaní s Európskou komisiou (ďalej 

len „EK“), pričom  materiál aktuálne obsahuje 84 existujúcich a 29 nových opatrení na 

naplnenie digitálnych cieľov. Následne bol k Vnútroštátnemu plánu Digitálnej dekády (ďalej 

len „Vnútroštátny plán“) spustený nelegislatívny proces . V máji 2024 bol materiál predmetom 

predbežného pripomienkového konania a Stála pracovná komisia Legislatívnej rady vlády SR 

na posudzovanie vybraných vplyvov  v rámci predbežného pripomienkového konania (ďalej 

len „PPK“) zaslala k nemu nesúhlasné stanovisko a následne bolo spustené medzirezortné 

pripomienkové konanie (ďalej len „MPK“), v rámci ktorého bolo vznesených 93 pripomienok, 

z toho 32 zásadných.  Po vyhodnotení pripomienok pretrváva rozpor s Ministerstvom financií 

SR (ďalej len MF SR“) a Asociáciou priemyselných zväzov a dopravy. M. Ilko ďalej 

informoval, že tento rozpor navrhuje MIRRI SR riešiť pri príprave materiálu na rokovanie vlády 

SR a je zohľadnený v návrhu uznesenia Rady vlády SR k tomuto bodu. Zároveň uviedol, že 

materiál je v týchto dňoch prerokovávaný Hospodárskou a sociálnou radou SR a následne bude 

predložený na rokovanie vlády SR. Informoval tiež, že v prípade prijatia materiálu vládou SR 

sa možnosť aktualizovať materiál neskončí a poukázal na skutočnosť, že v júni 2024 a následne 

každý rok do roku 2030 vydá EK pravidelnú Správu o stave Digitálnej dekády, súčasťou ktorej 

budú aj odporúčania na úpravy. Následne tajomník M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu.  

G. Galgóci (Ministerstvo hospodárstva SR) poukázal na skutočnosť, že Ministerstvo 

hospodárstva SR (ďalej len „MH SR“) vznieslo zásadnú pripomienku k predkladanému materiálu, 

ktorá však nebola zapracovaná. Uviedol, že pripomienka sa týkala vypustenia alebo prepracovania 
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opatrení 3.1.1, 3.2.1  a 3.2.12 ktoré  sú v nesúlade s o Strategickým rozhodnutím MH SR, ktoré 

bolo akceptované zo strany MIRRI SR. 

M. Reguli (MIRRI SR) uviedol, že problém s uvedenou pripomienkou je, že sa opatrenia 

nachádzajú v už schválených materiáloch, ktoré schválila vláda SR a nie je možné meniť ich 

obsah, avšak je možné však požiadať o revíziu materiálov.  

G. Galgóci reagoval, že pokiaľ v už schválených materiáloch predmetné opatrenia ostanú, 

MH SR ich nemá ako plniť, keďže nemá finančné prostriedky na ich plnenie.    

M. Reguli apeloval, že je potrebné riešiť vznesenú pripomienku prostredníctvom revízie 

predkladaných materiálov.  

B. Rovan (Slovenská informatická spoločnosť) podotkol, že v predkladanom materiáli je 

veľmi malý dôraz na vzdelávanie a navrhol vytvoriť pracovnú skupinu, ktorá by vypracovala 

stratégiu v tejto oblasti. Ďalej poznamenal, že by bolo na mieste doplniť DESI index o kritérium 

„počet učiteľov IT na 100-tisíc obyvateľov“, a taktiež zadefinovať spôsob, akým sa bude získavať 

spätná väzba a akým spôsobom sa bude zručnosť ako taká overovať.  

Ľ. Illek poukázal na časť materiálu, týkajúcu sa digitalizácie verejných služieb, pričom 

Slovensko.Digital už dlhodobo signalizuje, že táto kapitola je prázdna a ciele, ktoré sú v nej 

obsiahnuté nebudú dosiahnuté. Ďalej uviedol, že združenie Slovensko.Digital navrhlo niekoľko 

opatrení, ktoré by bolo vhodné doplniť predovšetkým v oblasti zdravotníctva. Doplnil, že rozpočet 

na tieto opatrenia je v stovkách miliónov eur, avšak v tejto kapitole aktuálne nie je nič, v čoho 

dôsledku nie je možné vyššie uvedené odhlasovať ako vrcholovú štátnu stratégiu.  Ďalej vzniesol 

poznámku k procesu, ako má rozumieť tomu, že Rada vlády SR má schváliť materiál, v ktorom 

sa budú robiť ešte zásahy a kvôli rozporu s Ministerstvom financií SR (ďalej len „MF SR“) nie je 

zrejmé, čo sa vlastne schvaľuje. Navrhol plénu neschváliť materiál dnes, ale až po dôslednom 

dopracovaní. 

M. Ištván uviedol, že na prvý pohľad sa predkladaný materiál zdá byť málo ambiciózny, a 

to najmä z pohľadu nedostatku zdrojov, pričom majoritnou časťou investícii sú eurofondy. Ďalej 

uviedol, že najväčším problémom je prepojiteľnosť resp. broadband, ktorý zaostáva úplne najviac. 

Za druhý problém považuje neobstarávanie v rámci digitálnych projektov. Viac ako 1,1 mld. eur 

nie je podľa jeho informácií vyčerpaných, čo je potrebné stihnúť do marca 2026. Apeloval na 
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členov a predstavenstvo, aby sa s tým niečo začalo robiť, keďže hrozí, že SR opäť nestihne 

vyčerpať európske prostriedky. 

L. Melicherčíková (MH SR) doplnila G. Galgóciho, že opatrenia MH SR a pripomienky 

k nim sa netýkajú rozporu s MF SR, keďže tie si nevyžadujú alokáciu krytia zo ŠR, (ide o zdroje 

z Programu Slovensko a z Plánu obnovy a odolnosti) a z pohľadu politického rozhodnutia nie je 

možné opatrenia MH SR vykonať.  

Podpredseda a prezident IT asociácie Slovenska E. Fitoš reagoval na pripomienky, ktoré 

odzneli. Uviedol, že rozpočty, ktoré sú uvedené vo Vnútroštátnom pláne sú selekciou investičných 

plánov, ktoré už existujú na rôznych miestach a na základe komunikácie s MIRRI SR vie, že došlo 

sa k záverom, že aktuálne konsolidácia nie je možná. Ďalej uviedol, že MH SR analyzuje svoje 

investičné plány, ktoré však nebudú zanalyzované za krátky čas, takže buď sa počká na MH SR 

alebo sa pozitívny výsledok dosiahne iným nástrojom alebo pripustíme, že tento dokument je 

fluidný a o rok bude presnejší.  

E. Kusyová (Únia miest Slovenska) sa stotožnila s názorom E. Fitoša a dodala, že ide 

o prvú verziu a je potrebné, aby bol dokument prijatý, no zároveň dodala, že pre  krátkosť času 

samosprávy nebudú schopné poskytnúť bližšie informácie.  

M. Ilko zareagoval na otázku finančných zdrojov a ďalej vysvetlil, že cieľom tohto 

dokumentu je predovšetkým zaviazať sa k tým opatreniam, ktoré sú v jeho častiach popísané, 

pričom rokovania s MF SR  stále prebiehajú za účelom zabezpečenia rozpočtového krytia na 

dofinancovanie EÚ zdrojov, pričom cieľom by malo byť využiť tento dokument ako predlohu 

k tvorbe rozpočtu na ďalší rok.  

I. Liška (MIRRI SR) reagoval na pripomienku G. Galgóciho ohľadom stiahnutia opatrení, 

ktoré sa týkajú MH SR, resp. vysvetlil proces tvorby tohto strategického dokumentu, kedy bola 

snaha v pracovných skupinách zozbierať podklady pri tvorbe tohto dokumentu. Ďalej zdôraznil 

skutočnosť, že tento dokument bude každý rok revidovaný a už na jeseň tohto roku je potrebné 

informovať EK, či sa bude meniť budúcoročná verzia dokumentu s ohľadom na pripomienky, 

ktoré ešte len budú doručené. Vyzval členov, aby sa v aktuálnej verzii a štádiu dokumentu už 

nerobili zásadné zmeny, a zároveň aby členovia Rady vlády SR mali na pamäti, že zmeny môžu 

prísť koncom roka, resp. pri najbližšej revízii v prvej polovici budúceho roku. Následne tajomník 

ukončil diskusiu k tomuto bodu a dal hlasovať o návrhu uznesenia. 



7 

 

 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR 

A. Berie na vedomie 

A.1) predložený materiál - Vnútroštátny plán Digitálnej dekády Slovenskej republiky 

      B. odporúča 

B.1) ministrovi investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR predložiť materiál na 

rokovanie vlády po odstránení rozporu s Ministerstvom financií SR a Asociáciou 

priemyselných zväzov a dopravy  

Za hlasovalo 20 členov 

Proti hlasovali 2 členovia 

Zdržali sa hlasovania 3 členovia 

Nehlasoval 1 člen 

Prítomných 26 z 27 členov 

 

K bodu 4: 

Tajomník Rady vlády SR vyzval generálneho riaditeľa SDA MIRRI SR M. Ilka , aby 

odprezentoval návrh iniciatívneho materiálu „Inštitucionálny a koordinačný rámec pre 

digitálnu transformáciu Slovenska“. 

M. Ilko na úvod zdôraznil, že predkladaný materiál bol vypracovaný na základe štúdie 

„Zlepšenie podmienok pre eGovernment a AI riešenia a podpora implementácie RRP na 

Slovensku“, pričom dodal, že na základe tejto štúdie a v kontexte predkladaného materiálu 

MIRRI SR odporúča vláde SR, aby prijala opatrenia s cieľom úspešnej implementácie 

legislatívnych aktov EÚ v oblasti digitálnej agendy a najmä zavedenie koordinačného 

mechanizmu pre zavedenie podpory nad digitálnymi trhmi. M. Ilko informoval členov, že po 

schválení materiálu bude tento materiál predložený na rokovanie vlády SR, pričom aktuálne 

prebiehajú rokovania s MF SR kvôli pretrvávajúcemu rozporu, ktorý je zohľadnený aj 

v predkladanom návrhu uznesenia. V prípade schválenia materiálu vládou SR začne MIRRI SR 

ako gestor digitálnej agendy s prípravou koordinačného mechanizmu. 
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E. Kusyová striktne poznamenala, že proces, akým bol materiál komunikovaný 

s inštitúciami bol veľmi nešťastný, keďže nebol priestor na hlbšie oboznámenie sa s materiálom 

a neprebehla ani komunikácia s inštitúciami, ktorých sa materiál bude týkať. E. Kusyová žiada, 

aby MIRRI SR poskytlo k tomuto stanovisko. 

M. Štefánik reagoval na pripomienku pani Kusyovej a uviedol, že oddelenie 

medzinárodnej spolupráce a digitálnej legislatívy Európskej únie SDA MIRRI SR, ktoré 

gestoruje predkladaný materiál, zaslalo členom neformálnej Špeciálnej pracovnej skupiny pre 

digitálny governance Slovenska (ďalej len „ŠPS DGS“) okrem informácie o spustení MPK 

k tomuto materiálu aj pozvanie na zasadnutie tejto pracovnej skupiny. Zámerom tohto 

zasadnutia bolo predovšetkým oboznámiť pripomienkujúce subjekty s obsahom materiálu. 

V uvedenom kontexte zdôraznil, že uvedený postup bol zvolený v zmysle participatívneho 

prístupu MIRRI SR k tvorbe materiálu napriek tomu, že niektoré zrealizované kroky nie sú 

povinnou súčasťou procesu jeho schvaľovania. 

I. Liška dodal, že predkladaný materiál je iniciatívny, ktorý udáva určité návrhy vláde 

SR. Rovnako úlohy, ktoré vyplývajú z materiálu, sa týkajú primárne MIRRI SR na riešenie 

zmien vo vzťahu k úlohám, ktoré prichádzajú z EÚ.  

E. Kusyová reagovala, že samosprávy sú tie inštitúcie, ktorých sa proces popísaný 

v materiáli bude dotýkať, a preto je z jej pohľadu na mieste byť súčasťou tohto procesu, keď sa 

tento tvorí a je potrebné informovať  zo strany MIRRI SR o takomto stretnutí v dostatočnom 

predstihu.  

M. Štefánik reagoval, že rozumie pripomienke nedostatočného časového predstihu na 

oznámenie termínu uskutočnenia stretnutia, ale s ohľadom na časový vývoj šlo len 

o neformálne stretnutie, ktoré malo členom ŠPS DGS priblížiť predkladaný materiál. Navyše, 

ten je primárne zameraný na aspekty digitálnej transformácie v kontexte inštitúcií štátnej 

správy, ktorým určuje aj úlohy.  Dodal, že 10-dňový priestor v rámci MPK na vyjadrenie bol 

z jeho pohľadu primeraný, pričom aj v rámci zasadnutia Rady vlády SR je ešte priestor na 

prípadné pripomienky. 

E. Fitoš reagoval, že voči inštitucionálnemu rámcu sa nedá nič namietať, no dôležité je, 

čo sa v rámci neho bude robiť a aké zadania budú mať napr. pracovné skupiny. Ďalej dodal, že 

ak bude komunikácia s verejnosťou taká, ako bolo naznačené, resp. bude hektická, vzniká tu 
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značné riziko, že sa prijmú nesprávne rozhodnutia, ktoré môžu narušiť priebeh mnohých 

dobrých projektov v oblasti digitalizácie. 

Ľ. Illek sa informoval ohľadom bodu 2.3.1 Koordinácia digitálnej legislatívy v rámci 

prekladaného materiálu, pričom tento bod považuje za veľmi konkrétny a dôležitý, ako bude 

reálne vykonávaný. Ďalej vyzval predstaviteľov gestorov materiálu, aby sa v rámci materiálu 

nerozchádzala slovenská legislatíva viacerými smermi, aby sa nezavadzali ďalšie výnimky. Na 

záver sa informoval, ako je mienené vykonávať koordináciu digitálnej legislatívy.  

M. Štefánik v kontexte rozsahu tohto dokumentu vysvetlil, že  implementácia ako taká 

v prípade dvoch aktov EÚ v oblasti digitálnej agendy (akt o digitálnych službách, akt o správe 

údajov) už prebieha. Ďalej informoval členov Rady vlády SR, že tento materiál má primárne 

slúžiť ako podklad pre ďalšie kroky, resp. vytváranie legislatívnej a inštitucionálnej 

architektúry digitálnej transformácie Slovenska a len okrajovo je zameraný na IT verejnej 

správy. 

M. Martinkovič (Republiková únia zamestnávateľov) sa informoval ako MIRRI SR 

zabezpečilo, aby nedochádzalo k tzv. goldplatingu v rámci relevantných aktov a ako je 

zabezpečené, aby tendenciu sprísňovať národné pravidlá oproti pravidlám prijatým na úrovni 

EÚ nemali ostatní účastníci procesu.  

M. Štefánik uviedol, že s týmto sa MIRRI SR plne stotožňuje, pričom cieľom nie je 

slovenský digitálny priestor z pozície štátu „uregulovať“, ale  pristupovať k nastaveniu 

regulácií participatívne a začleniť do súvisiacich procesov aj všetkých účastníkov procesu.  

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A. berie na vedomie  

A.1.) predložený materiál – Inštitucionálny a koordinačný rámec pre digitálnu 

transformáciu Slovenska  

B.  odporúča  

B.1.) ministrovi investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR predložiť materiál 

na rokovanie vlády SR po odstránení rozporu s Ministerstvom financií SR 

Za hlasovalo 25 členov 
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Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržalo sa hlasovania 0 členov 

Nehlasoval 1 člen 

Prítomných 26 z 27 členov 

 

K bodu 5: 

Tajomník Rady vlády SR uviedol bod Správa o plnení Národnej koncepcie 

informatizácie verejnej správy Slovenskej republiky za rok 2023 v súlade s úlohou B.1 

uznesenia vlády SR č. 763 zo 14. decembra 2021 k Národnej koncepcii informatizácie verejnej 

správy SR (ďalej len „NKIVS“) a následne vyzval generálneho riaditeľa SDA MIRRI SR M. 

Ilka na jeho odprezentovanie. 

M. Ilko informoval členov Rady vlády SR, že Správa o plnení NKIVS za rok 2023 

obsahuje hodnotenie plnenia cieľov a strategických priorít informatizácie na základe 

monitorovania a analyzovania pokroku jednotlivých projektov, posúdenie rizík na národnej 

úrovni pre jednotlivé programy , zdroje  v oblasti  IT  a prístup subjektov verejnej správy k 

procesu informatizácie. Ďalej uviedol, že z pohľadu cieľov NKIVS správa monitoruje výsledky 

dosiahnuté v oblasti lepších služieb, digitálnej a dátovej transformácie, efektívneho IT, ako aj 

v oblasti kybernetickej a informačnej bezpečnosti a v závere správy je odpočet plnenia 26 

opatrení, ktoré boli zavedené pre stagnujúce merateľné ukazovatele z oblasti plnenia cieľov 

NKIVS. Po schválení Radou vlády SR bude Správa o plnení NKIVS za rok 2023 predložená 

na rokovanie vlády Slovenskej republiky ako informatívny materiál najneskôr 30. júna 2024. 

Tajomník M. Štefánik následne otvoril diskusiu. 

J. Hlobeň (Združenie samosprávnych krajov SK8) sa informoval ohľadom prepojenia 

na Centrálny register údajov (ďalej len „CRÚ“), pričom zdôraznil, že na predošlom zasadnutí 

Rady vlády SR odznel prísľub, že dohody o poskytovaní údajov budú zrušené a tým pádom sa 

inštitúcie budú vedieť zapojiť rýchlejšie na CRÚ – nestalo sa to a inštitúcie majú podľa neho 

veľký problém. Ďalej sa informoval, či je možné materiál pripomienkovať, keďže v správe je 

táto skutočnosť spomenutá akoby „pozitívne“, ale nie je to tak. 
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Generálny riaditeľ sekcie informačných technológií verejnej správy (ďalej len 

„SITVS“) MIRRI SR M. Déneši reagoval, že MIRRI SR túto pripomienku eviduje a vytvárajú 

sa mechanizmy, ktoré by mali túto diskrepanciu riešiť, ako napr. vytvorenie nového registra 

práv a povinnosti, ktorým by sa mali tieto medzery vyriešiť a ošetriť. 

J. Hlobeň následne poukázal na to, že jedna vec je „papierová“ správa, ale druhá vec je 

realita v súvislosti napr. s registrom Oversi.sk, v ktorom sa už dlhšie nachádzajú neaktuálne 

údaje. 

B. Rovan poznamenal, že by bolo praktickejšie, aj keď pracnejšie, aby bol štát tzv. 

„cloud provider“ – aby túto činnosť nezastrešovali externé firmy, keďže potom nie je zrejmé, 

kde sa aké údaje nachádzajú a kto ich spravuje. 

Ľ. Illek kriticky uviedol, že viac ako polovicu uvedených ukazovateľov v predloženej 

Správe o plnení NKIVS za rok 2023 Slovensko nesplní. Ďalej dodal, že sa rozchádza realita 

s tým, čo je na papieri a nemá zmysel uvádzať, že sa smeruje niekam, keď to tak nie je. Ďalej 

uviedol, že MIRRI SR vyhlásilo krízové riadenie pre oblasť governance, práve kvôli problému 

s tým, čo sa uvádza na papieri a čo je realita. Na záver sa informoval ako to MIRRI SR 

reflektuje v správe a prečo stále neexistuje Akčný plán o NKIVS, pričom navrhol prepracovať 

NKIVS a reflektovať tieto problémy v správe.  

E. Kusyová uviedla, že je šokujúce koľko z  úloh, resp.  opatrení v ďalšom období nie 

je potrebné sledovať. Ďalej uviedla, že pri malých orgánoch verejnej moci sú fatálne 

nedostatky, procedurálne ako aj legislatívne zlyhávanie, a to najmä z dôvodu nefunkčnosti 

systémov, ktoré by mali fungovať, ale nefungujú tak ako legislatíva uvádza. Opäť namietala 

spôsob akým je komunikovaná dokumentácia ako táto, že materiál sa finalizuje na poslednú 

chvíľu, aby pri prípadnej kontrole nebol zistený žiadny rozpor. V závere zdôraznila, že doposiaľ 

samosprávy nespísali svoje informačné systémy, nakoľko čakajú na akčný plán, ktorý stále 

neexistuje.  

M. Ilko poďakoval za hodnotné vstupy a uviedol, že všetky podnety, ktoré odzneli, už 

aktuálne MIRRI SR rieši a určite budú vstupovať do novej tvorby NKIVS, pričom všetky 

pripomienky budú premietnuté v novej verzií nielen v rámci samotného pripomienkovania 
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daného dokumentu, ale aj z tohto zasadnutia. Tajomník následne ukončil diskusiu a dal 

hlasovať o návrhu uznesenia. 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A) berie na vedomie 

A.1.) predložený materiál – Správa o plnení Národnej koncepcie informatizácie verejnej 

správy Slovenskej republiky za rok 2023 

B) odporúča 

B.1) ministrovi investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR predložiť materiál na 

rokovanie vlády 

Za hlasovalo 21 členov 

Proti hlasovali 3 členovia 

Zdržal sa hlasovania 1 členov 

Nehlasoval 1 člen 

Prítomných 26 z 27 členov 

 

K bodu 6: 

a) Tajomník Rady vlády SR vyzval generálneho riaditeľa SITVS MIRRI SR M. 

Dénešiho, aby odprezentoval predložený materiál Koncepcia rozvoja vládneho cloudu. Ten 

informoval členov Rady vlády SR, že predkladaný materiál nie je predmetom MPK z dôvodu, 

že ide o informatívny materiál a vzťahuje sa na neho výnimka z predkladania materiálov na 

pripomienkové konanie podľa čl. 10 ods. 6 písm. a) Smernice na prípravu a predkladanie 

materiálov na rokovanie vlády SR. Ďalej uviedol, že predkladaný materiál je jedným z míľnikov 

Plánu obnovy a odolnosti  178_3 a 178_4 Digitálne Slovensko – Investícia 2: Digitálna 

transformácia poskytovania služieb verejnej správy a na záver dodal, že po zapracovaní 

pripomienok z Rady vlády SR bude materiál predložený na interné pripomienkové konanie v 

rámci MIRRI SR a po zapracovaní pripomienok zverejnený na webovej stránke MIRRI SR. 

Tajomník Rady vlády SR následne otvoril diskusiu. 
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 Ľ. Illek uviedol, že vníma tento materiál pozitívne, keďže je pomerne otvorený 

v konštatovaní súčasného stavu, ako aj v návrhu konkrétnych opatrení. Z uvedených 

dôvodov  sa zasadzuje za to, aby to nebol iba informatívnym materiálom, ale materiálom 

strategickej priority „vládny cloud“, ktorého rozpracovanie predpokladá NKIVS, a tým pádom 

bol záväzný. Požaduje, aby takýmto spôsobom bol aj schválený po vyriešení pripomienok 

členov Rady vlády SR. Ďalej sa informoval, aká bude stratégia pre vládny cloud aj v Správe 

Ministerstva vnútra SR (ďalej len „MV SR“), keďže aj v tomto dokumente sú identifikované 

viaceré systémové nedostatky, ktorých výsledkom je rozdiel medzi alokovanou a reálne 

využívanou kapacitou vládneho cloudu.  

 M. Déneši reagoval, že práve táto otázka bude diskutovaná s MV SR, keďže materiál 

sa týka aj kompetencií MV SR. Ďalej uviedol, že snahou MIRRI SR je aj v spolupráci inými 

orgánmi verejnej moci nastaviť procesy tak, aby bol vládny cloud využívaný čo najefektívnejšie 

práve nimi. Následne tajomník Rady vlády SR ukončil diskusiu k tomuto bodu. 

 

K bodu 7: 

a) Tajomník M. Štefánik otvoril posledný bod zasadnutia, ktorý navrhla prerokovať 

Slovenská informatická spoločnosť (ďalej len „SISp“), a to: Otázka kontroly dát a komunikácie 

na internete v kontexte návrhu nariadenia Európskeho parlamentu a Rady, ktorým sa stanovujú 

pravidlá predchádzania sexuálnemu zneužívaniu detí a boja proti nemu, ktorý odprezentoval 

predseda SISp B. Rovan.  

 Ten sa úvodom ospravedlnil, že podklad ku materiálu zaslal len na poslednú chvíľu 

a zároveň sa informoval, kto bude reprezentovať SR na zasadnutí EK v Bruseli. V krátkosti 

zhrnul informáciu, že Európsky parlament zamietol iniciatívu kontrolovať všetku dátovú 

komunikáciu na internete, pričom aktuálne belgické predsedníctvo sa snaží tuto záležitosť 

oživiť úpravou uvedeného nariadenia. To by pritom mohlo byť nebezpečné pre internetovú 

komunikáciu a prerokovávať sa bude spôsobom, že neúčasť na hlasovaní bude vnímaná ako 

súhlas s navrhovaným znením. Ďalej zdôraznil, že by bolo dosť nebezpečné, keby sa mal takýto 

materiál schváliť a následne implementovať, čo by mohlo ohroziť podnikateľské resp. klientske 

prostredie pod zámienkou ochrany pred detskou pornografiou.  
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 Podpredseda rady vlády SR I. Ivančin reagoval, že k tejto téme už viedol v minulosti 

diskusiu, ale v rámci gescie témy sa domnieva, že by ju malo zastrešiť Ministerstvo práce, 

sociálnych vecí a rodiny SR. Ďalej dodal, že v prvom návrhu, ako bol prezentovaný, bolo 

MIRRI SR proti, a to práve z dôvodu, ktorý udáva B. Rovan.  

 B. Rovan reagoval, že práve v týchto dňoch sa ma schvaľovať predmetný návrh v EK. 

 I. Ivančin reagoval, že na zasadnutí Rady EÚ pre dopravu, telekomunikácie 

a energetiku, v ktorej je zastúpené MIRRI SR, tento návrh nariadenia nebol súčasťou agendy, 

ale postoj MIRRI SR je nemenný a v prípade ak by došlo k takejto komunikácii k návrhu, ako 

je aktuálne postavený, MIRRI SR bude určite proti tomuto návrhu, s prihliadnutím na to, že nie 

je jeho gestorom. 

 L. Kmeťová reagovala, že informáciu, ktorá bola zaslaná členom Rady vlády SR 

neobdŕžala, ale overí gestorstvo návrhu nariadenia a upozorni členov na túto informáciu. 

Tajomník Rady vlády SR následne ukončil diskusiu. 

 

K bodu 8: 

 Podpredseda Rady vlády SR a štátny tajomník MIRRI SR  I. Ivančin poďakoval 

členom za hojnú účasť. Rovnako poďakoval aj za konštruktívnu pripomienku vo veci 

efektívnejšej komunikácie. Ubezpečil členov, že MIRRI SR bude pracovať na zlepšení 

komunikácie aj čo sa týka procesných krokov, a rovnako aj dokumentov, ktoré budú takýmto 

spôsobom predkladané na Radu vlády SR s dostatočným časovým predstihom. Účelom týchto 

krokov bude, aby konverzácia mohla byť detailnejšia a aby sa členovia mali možnosť 

oboznámiť s materiálmi hlbšie. I. Ivančin prisľúbil, že vo vzťahu k Vnútroštátnemu plánu bude 

apelovať na podsektory, ktoré vytvárali opatrenia. K téme ohľadom NKIVS uviedol, že bolo 

pristúpené k tomuto systému, pričom pokračujú práce na novej verzii, ktorú bude možne 

komunikovať už tento rok, a s ktorou pôjde ruku v ruke aj akčný plán. Zároveň informoval 

členov Rady vlády SR, že v júli 2024 sa bude konať stretnutie so samosprávami, kde bude 

komunikovaný zámer, akým spôsobom samosprávam systematicky pomôcť, čo sa týka 

implementácie rôznych riešení aplikačného charakteru. Následne podpredseda Rady vlády SR 

ukončil XXVI. zasadnutie Rady vlády SR a poprial všetkým zúčastneným príjemný zvyšok 

dňa.  


